
pagina fractie vraag antwoord
22 Bart

Kraaijvanger
als gevolg van het uitblijven van de subsidie staat restauratie van het Protestants Kerkje in de ijskast. Hierdoor stokt ook de
beoogde 'stoelendans'. Als gevolg hiervan ontstaat er een probleem voor de Heemkundekring, die niet door kan schuiven
vanuit het Schepenhuis waar nu wel de VVV naar door is geschoven. Wat is een oplossing in de ogen van het college?

We hebben overleg gehad met de Heemkundekring over deze situatie. Inmiddels heeft de
Heemkundekring een nieuwe tijdelijke locatie gevonden. Uiteraard hopen we dat de aanvraag van het
bestuur van het Protestants Kerkje nu wel wordt gehonoreerd door de provincie en de 'Stoelendans'
doorgang kan vinden. De verwachting is dat eind december het besluit van de provincie bekend is.

25 Bart
Kraaijvanger

we lezen dat bij de route 611 nog steeds de Hoofdstraat benoemd staat, terwijl wethouder Lemmen in de
commissievergadering van 26-9 gezegd heeft dat de Hoofdstraat hier geen onderdeel van uitmaakt? Hoe zit dit?

De Hoofdstraat maakt momenteel deel uit van de route 611. Voor de toekomst zien we graag dat er een
bypass over het Nyrstart terrein gerealiseerd wordt, waardoor de Hoofdstraat geen deel meer uit hoeft te
maken van de route 611.

25 Bart
Kraaijvanger

er is zwart op wit geschreven dat de verkeersmaatregelen in Dorplein na de zomer van 2023 uitgevoerd zouden worden. Het
is nu oktober, er is nog niets gebeurd. Nu lezen we in de begroting dat dit pas in 2024 uitgevoerd gaat worden. Wat is de
verklaring van de wethouder hiervoor?

Dit is altijd het streven geweest van het college, onder het voorbehoud van eventuele formele procedures.
Er is aangegeven aan de werkgroep Verkeer uit Budel-Dorplein dat voor het treffen van de maatregelen in
Budel-Dorplein en op de TRZ verkeersbesluiten nodig zijn. De vervolgplanning was afhankelijk van
eventuele zienswijzen en eventueel hierna bezwaar en beroep. De benodigde concept verkeersbesluiten
zijn ondertussen genomen, echter er zijn zienswijzen ingediend tegen het verkeersbesluit voor de TRZ. In
de zienswijzen wordt een verbinding gelegd tussen beide verkeersbesluiten. Het college dient dit
zorgvuldig te behandelen. Zoals reeds eerder aangegeven was het streven om een aantal korte termijn en
middellange termijn maatregelen te treffen. De korte termijn maatregelen (die voorzien waren om na de
zomer 2023 uit te voeren) kunnen we bekostigen uit de huidige budgetten. Voor de middellange termijn
maatregelen zijn de middelen aangevraagd in de begroting 2024.

57 Bart
Kraaijvanger

wat ziet het college als ‘minima’? En gaan we ook iets doen voor de groep werkenden, die niet/minder kan profiteren van
toeslagen maar als gevolg van ons stelsel soms nog minder over houdt dan de mensen rond en onder het sociaal minimum
inkomen?

Het College ziet mensen met een inkomen tot 130% van de Bijstandsnorm als 'minima'. Dit is tevens de
grens die getrokken wordt om energietoeslag te kunnen aanvragen. Daarnaast is het College van mening
dat niet alleen inkomen het welvaartsniveau definieert, maar ook de mate waarin mensen kunnen
meedoen aan het maatschappelijk leven. Inwoners moeten, ongeacht hun inkomen en hun positie op de
arbeidsmarkt, lid kunnen worden van verenigingen, kunnen sporten of genieten van cultuur. Iedereen in
de gemeente telt mee en dit moet ook als zodanig kunnen worden ervaren. Het toeslagenvraagstuk dat
geschetst wordt speelt helaas niet enkel in de gemeente Cranendonck, maar in heel Nederland. In dit
kader kunnen ook werkenden profiteren van de energietoeslag, die de gemeente Cranendonck heeft
gesteld op 130% van de bijstandsnorm, daar waar deze in veel andere gemeenten tot 120% geldt. Het
verschijnsel armoedeval, waarbij mensen uit een uitkeringspositie de arbeidsmarkt betreden maar als
gevolg daarvan mogelijk het recht op inkomensondersteuning veriezen, heeft het College duidelijk in het
vizier. Dit alles wordt ook in 2024 actief bij de beleidsontwikkeling meegenomen, om te zorgen dat werken
altijd blijft lonen.

122 Bart
Kraaijvanger

waarom en waardoor ligt onze afvalstoffenheffing zoveel hoger dan bij onze buurgemeenten? Het vastrecht voor 2024 is €172,91 en de gemiddelde afvalstoffenheffing 2024 komt uit op €242. Het
verschilt per gemeente welke kosten en opbrengsten er onder de afvalstoffenheffing worden geschaard.
Daarnaast dient ook rekening te worden gehouden met het serviceniveau. Hieronder valt bijvoorbeeld hoe
vaak afvalstromen worden opgehaald, openingstijden van de milieustraat en tarieven op containers. Ten
slotte is het mogelijk dat gemeenten minder dan 100% van de kosten doorbelasten aan hun inwoners,
waardoor hun afvalstoffenheffing kunstmatig laag is. Pas wanneer dit alles wordt meegenomen kan er een
vergelijking worden gemaakt tussen gemeenten.

161 Bart
Kraaijvanger

reserve natuurcompensatie DIC > waar is deze reserve nog voor nodig, gezien het DIC allang verleden tijd is? Wat gaan we
nog met deze reserve doen of heeft het college suggesties aan de raad voor deze reserve?

Deze reserve is afkomstig van de verkoop van het Hoenderbos. Deze deal is een samenwerking met
Brabants Landschap en de Provincie tot stand gekomen. Binnen deze deal heeft de Provincie als
voorwaarde gesteld dat het geld wordt besteed aan natuurontwikkeling. Vanwege deze afspraak is het
voorstel om dit geld op te nemen in reserve landschapsversterking.

Algemeen Bart
Kraaijvanger

we zien in de tabellen met streefwaarden nauwelijks ambitie, de streefwaarden stijgen niet of nihil tov het jaar ervoor.
Vandaar is dit?

Realisatie en streefwaarden komen uit de WaarStaatJeGemeente burgerpeiling uit 2021. Er zijn  geen
nieuwe peilingen gedaan  waardoor er geen zicht is op ontwikkeling van hier genomende
indicatoren/streefwaarden. In het kader van het Dienstverleningsconcept wordt daarom wel gezocht naar
andere manieren om feedback ytussen inwoners en gemeente te organiseren.



5 CDA
Cranendonck

Bij woningbouw is een versnelling nodig. Is ook voor de visies van de dorpen van belang. Inwoners hebben dit reeds
aangegeven. Hoe snel gaat u dit faciliteren?

In het kader van de omgevingsvisie en in relatie tot de dorpsvisies worden de dorpen betrokken bij verdere
uitwerking van de woningbouwplannen tot 2040.

10 CDA
Cranendonck

In de lijst met projecten in voorbereiding staan vele PM posten, hoe denkt het college deze te kunnen bekostigen, nu en in de
toekomst?

Deze projecten vragen altijd  eerst raadsbesluiten en daarna  exploitatieruimte in de komende
begrotingen. Soms gaat het om incidentele of stucturele budgetten, meestal echter om langjarige (30-40
jaar) kapitaallasten n.a.v. de investeringen in o.a. gemeenschapshuizen en de openbare ruimte. Daarvoor
is structurele exploitatieruimte nodig en die is schaars, zeker vanaf 2026. Ook wanneer die structurele
begrotingsaldi weer positief worden blijft het maken van keuzes onvermijdelijk. Voor de initiatieven bij
gemeenschapsvoorzieningen helpt het  voorstel om een reserve te vormen om de incidentele lasten van
voorbereidingskosten te dekken. Kosten voor de opzet van realistische investeringsplannen plannen  en
voor het opzetten van duurzame exploities. Dat kan het juiste inzicht geven, nodig voor  het maken van de
keuzes binnen  fiancieel houdbare kaders.

11 CDA
Cranendonck

Project in voorbereiding. Welke uitgaven zitten in de bedragen voor Koersdocument sport en bewegen? De uitgaven die zitten in het koersdocument sport en bewegen worden ingezet voor:
- onderhoud en de inrichting van sporthallen/gymzalen
- onderhoud van de gebouwen van de sportparken
- onderhoud en vervanging van de basisvoorzieningen sportaccommodaties.

16 CDA
Cranendonck

U schrijft dat onderzocht wordt op welke manier we als Cranendonck zijnde een bijdrage willen doen aan de regionale
schaalsprong. Op welke manier worden wij als raad hierin betrokken?

De Schaalsprong is een van de autonome ontwikkelingen waar de gemeenteraad een visie op zal kunnen
formuleren in haar Strategische visie. Meer concreet wordt (op een nog te bepalen moment) aan de
gemeenteraad de Ontwikkelstrategie ZOB voorgelegd waarin fundamentele keuzes over wonen, werken en
mobiliteit worden voorgesteld.

16 CDA
Cranendonck

Hoe denkt de POHO het gemiddelde van 66 woningen per jaar gedurende 7 jaar te laten landen in de 6 kernen? Wordt
hiervoor grondbeleid gevoerd die afdoende is voor de realisatie hiervan?

In de woonvisie wordt hierop ingegaan. De plancapaciteit voor deze periode
bedraagt circa 575 woningen en we zijn bezig met nieuwe plannen. Dit doen we door goed te prioriteren.
In de woondeal is afgesproken om de plancapaciteit te verhogen naar 130% harde plancapaciteit: dat zijn
circa 670 woningen.

16 CDA
Cranendonck

Wetende dat een aantal woningen ergens in het proces voor start bouw stropt. Wordt dit meegenomen in de plannen voor
de te realiseren woningen?

Om die reden is de plancapaciteit 130% van de woningbehoefte.

16 CDA
Cranendonck

Er vindt intensief overleg plaats om tot een afspraak te komen voor 170 huurwoningen tot 2030. Dit is nogal een aantal.
Zeker omdat we weten hoe lang het duurt voordat een project echt van de grond komt. Wanneer verwacht u concreet
uitsluitsel te geven over de gesprekken met WoCom, en is er een plan B?

We zijn continu in gesprek met woCom over lopende plannen en mogelijke ontwikkelingen. Bij nieuwe
initiatieven van derden voor grote plannen stellen we 30% sociale huur als voowaarde en daarnaast kijken
we naar andere mogelijkheden. Het is een blijvend lopend proces waarbij niet een vast moment kan
worden aangegeven waarop we uitsluitsel kunnen geven.

17 CDA
Cranendonck

“We zetten in op de bouw van extra woningen, met name in het betaalbare segment. Daar waar nodig worden wettelijke
instrumenten ingezet om dit te realiseren”. Aan wat voor wettelijke instrumenten moeten we denken?

Op dit moment geven we prioriteit aan woningbouwplannen met woningen in het betaalbare segement.

17 CDA
Cranendonck

Voorrang eigen inwoners. Tot op heden geen huisvestingsverordening nodig. Gelet op de verwachte toename van inwoners
in de regio, wordt dit nu wel van belang? Of hebben dan inwoners buiten Cranendonck voorrang? Zo nee, hoe voorkomt men
dat dan?

In de woonvisie is hierop ingegaan. Inwoners buiten Cranendonck hebben geen voorrang. We blijven de
cijfers monitoren en zodra het nodig is stellen we een huisvestingsverordening op. Daarmee kunnen we
regelen dat voor maximaal 50% van de woningen voorrang wordt gegeven aan eigen inwoners.

26 CDA
Cranendonck

Focus op 4 zaken, oa schaalsprong: houdt de gemeente de werking vd grondwet in het oog voor de eigen inwoners?
(huisvesting, veiligheid, zorg, schone lucht, water, inkomen?)

Ja, we houden ons aan de wettelijke kaders.

26 CDA
Cranendonck

Bijdrage schaalsprong. Dit bedrag is voor Crd een substantiële bijdrage en het is de vraag of de bijdrage niet hoger uit gaat
vallen. Wat krijgt Crd hiervoor terug?

De gehele MRE regio vormt een beheersgebied voor mobiliteit. Investeringen op de hoofdswegen in de
regio hebben een positief effect op de bereikbaarheid van de gehele regio.

44 CDA
Cranendonck

Bedragen voor Turnlust €179K voor vervanging. Is dit één van de losse eindjes genoemd in het rapport rekenkamer? Zijn er
nog meer “losse eindjes”?  zo ja, welke? en wanneer worden die opgelost?

Het gaat hier om een vervangingsinvestering vanwege einde levensduur. De economische levensduur van
de turntoestellen was, conform de fianciele verordening, vastgesteld op 20 jaar. De feitelijke levensduur
blijkt 15 jaar en die is bepalend voor het moment van vervangen. De feitelijke levensduur eindigt op het
moment dat veilig gebruik van de toestellen  niet meer gegarandeerd kan worden door de
verantwoordelijk eigenaar. In dit geval de gemeente.

58 CDA
Cranendonck

Passende woningen voor kwetsbare inwoners.  Hoe wil het college deze woningen realiseren? Antwoord volgt

11 Cranendonck
Actief!

Onder punt 9 onroerende zaak belastingen bij projecten in voorbereiding staat ook De Borgh genoemd. Wat is het extra
project dat voor De Borgh in voorbereiding is?

Het college is zich aan het beraden over een standpunt inzake de exploitatie van de Borgh op basis van het
metanoia rapport.



25 Cranendonck
Actief!

Sturing vrachtverkeer N611. In 2022 zijn er gesprekken, evenals in 2023 en voor 2024 verwacht u weer gesprekken over
sturing van vrachtverkeer. Een aantal belanghebbende partijen met veel vrachtverkeer bevinden zich in Cranendonck (bijv.
Het distributiecentrum bij het kanaal en Nyrstar/Nedzink). Hoeveel gesprekken zijn er met deze partijen nog nodig voordat er
enig resultaat zichtbaar wordt en de overlast voor Dorplein afneemt?

Dat kunnen we op dit moment nog niet aangeven. Het college blijft in gesprek met alle belanghebbende
partijen om de gewenste sturing van vrachtverkeer te bereiken; dit houdt verband met de voortgang.

17 ELAN prestatieafspraken
-De gemeenteraad heeft als kader aangegeven 20% sociale huur. 20% van 555 woningen zijn 111 woningen. Waarom worden
er dan 170 woningen genoemd?

Voor deze discussie verwijzen wij naar de commissie vergadering van 10 oktober.

5 Pro6 •    Woonlasten blijven laag:
Met deze begroting kiezen we ervoor vast te houden aan een bestendige gedragslijn voor de nodige opbrengst OZB door ook
voor 2024 aan te sluiten bij de loon- en prijsindex overheidsconsumptie (IMOC) van 3,9% en daarmee af te wijken van de 2%
uit de kadernota.
Waarom heeft het college ervoor gekozen om van het enige harde kader in de Kadernota (2% OZB) alsnog af te wijken?

Vanuit de bestendige gedragslijn in het kader van reëel ramen werken we ook voor 2024 weer met de CPB-
indices voor de loonvoet sector overheid, de prijsontwikkeling materiele overheidsconsumptie (IMOC) en
de prijsontwikkeling bruto overheidsinvesteringen (IBOI). Hierbij wordt een verdeling van 60/20/20 tussen
loon, consumptie en investeringen aangehouden.  In de begroting is daarom een opbrengstverhoging OZB
van 3,9% geraamd. De woonlasten in brede zin stijgen daardoor (gemiddeld) met 2%.

5 Pro6 Om bij dit alles in 2024 tot goede besluiten en resultaten te komen is ook een bijpassende ambtelijke formatie nodig. Het
college is daar zeer kritisch in, tegelijkertijd moet een begroting ook realistisch zijn in uitvoerbaarheid.
Voldoet de ambtelijke formatie thans dus niet aan de kwaliteit- en kwantiteitseisen van het college?

Dat is niet de bedoelde boodschap van het college. Hier wordt aangegeven dat het college steeds
zorgvuldig kijkt of extra formatie echt nodig is en voor welke specifieke expertise.

3 VVD
Cranendonck

In de aanbieding wordt gesproken over realisme. De organisatie is in ontwikkeling. Hoe voorkomen we dat we een begroting
vaststellen waarin aan het eind van het jaar weer een bedrag overgeheveld moet worden omdat taken niet uitgevoerd zijn of
uitgesteld zijn? Oftewel: is deze organisatie in staat om de begrotingstaken uit te voeren, rekening houdend met het huidige
personeelsbestand en de moeilijke arbeidsmarkt?

De ambitie is om te kunnen realiseren wat we begroten. Daar sturen we op en sturen we ook steeds
scherper op.  We doen ook ons best om zo realistisch mogelijk te begroten, maar ook dat is een proces. Op
dit moment wordt steeds meer inzicht verkregen in de stand van de organisatie. Elke teammanager is
inzicht aan het vergaren over zijn team (opstelling, capaciteit, competenties, opgaven, regio etc.). Dit
bepaalt voor een deel of zaken uitgevoerd kunnen worden en in welke mate. Dit bepaalt ook wat er nodig
is voor de ontwikkeling in de organisatie. Daarbij komen o.a. regionale ontwikkelingen, de nog steeds heel
krappe arbeidsmarkt (zowel voor vast als inhuur) bij. Op dit moment hebben we hier én nog de processen
nog niet op orde om alle informatie te verkrijgen én er blijven ontwikkelingen die je niet op voorhand kunt
voorspellen of berekenen. De komende jaren zullen we steeds beter een inschatting kunnen maken, maar
we kunnen niet garanderen. Daarvoor hebben we ook zoals in de raadsbijeenkomst is toegelicht
structurele opleiding en ontwikkelcapaciteit nodig (ook in lijn met landelijke normen).

11 VVD
Cranendonck

Bij projecten in voorbereiding staat: ‘De Borgh Budel, extra middelen’. Waar zijn deze voor nodig? Dat project is toch
afgerond?

Het college is zich aan het beraden over een standpunt inzake de exploitatie van de Borgh op basis van het
metanoia rapport.

17 VVD
Cranendonck

In de afgelopen 10 jaar zijn er slechts 21 sociale huurwoningen door een huurcorporatie toegevoegd. Heeft het college er -
gezien de slechte staat van dienst- dat WoCom de afspraken tot het realiseren van 170 sociale huurwoningen voor 2030 gaat
nakomen?

Voor de inwerkingtreding van de omgevingswet gaan er verschillende woningbouwplannen in procedure.
Hierin zitten ook veel sociale huurwoningen. Daarnaast zoeken we met woCom naar nieuwe locaties voor
initiatieven. We zetten ons hard in om deze aantallen te halen.

25 VVD
Cranendonck

Bij de begrotingsvergadering in november 2021 heeft de VVD de motie N611 ingediend. Voor het eind van het jaar 2022 zou
er een plan met kostenraming moeten liggen. In de begroting lezen we dat er in 2023 gesproken is met verschillende
partijen. Wanneer kan de raad de kostenraming ontvangen? En wat is de reden dat het zo lang duurt?

In overleg met alle belanghebbende partijen hebben we gekozen voor kwaliteit in plaats van snelheid. De
maatregelen voor Budel-Dorplein met kostenraming liggen in deze begroting aan u voor. De gesprekken
met Nyrstar en met de ondernemers op Airpark lopen nog. We zullen later met een planning komen
wanneer u de resultaten van deze overleggen kunt verwachten. Pas op het moment dat we meer concreet
weten hoe we e.e.a. kunnen inpassen is een kostenraming opportuun.

48 VVD
Cranendonck

Er wordt aangegeven dat na een evenement op de Baronie met bewoners een evaluatie wordt ingepland. In hoeverre
hebben dit jaar evaluaties plaatsgevonden over georganiseerde activiteiten op de Baronie en wat is daaruit gekomen?

Dit is een verantwoordingsvraag over 2023. Daarvoor zijn andere momenten en P&C instrumenten
beschikbaar.
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